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Hanga (BVB): Tranzactia Agricover, cel mai mare IPO din Europa Centrala si de

Est din 2023

Oferta publica initiala de vânzare de actiuni a Agricover va fi  cea mai mare din Europa Centrala si de Est

din 2023, a declarat, luni,  presedintele Bursei de Valori Bucuresti (BVB), Radu Hanga, în cadrul  unei

conferinte de specialitate.

"Suntem într-un context, daca vorbim despre România, aproape de un  conflict, este normal sa vedem o încetinire a

activitatii. Vedem o  scadere a lichiditatii în 2023 la Bursa. Pe de alta parte, vedem niste  tendinte care-mi dau

tonus, sa spun asa. Ma uitam la top 8 IPO-uri... În  primul trimestru în Europa, din top 8 IPO-uri trei au avut loc în 

Turcia. Adica vedem un shift al unui centru de greutate. Nu stiu daca va  fi un trend pe termen lung, dar vedem ca

se întâmpla lucruri în zona,  care nu erau asociate traditional cu dezvoltarea pietei. În al doilea  rând, nu vorbesc

despre Hidroelectrica, vorbim despre Agricover, o  tranzactie care acum este în derulare (...). Va fi cel mai mare

IPO din  Europa Centrala si de Est din 2023 si, daca ne uitam chiar la nivelul  Europei, la cifrele raportate în

primul trimestru, Agricover, cu cele  aproape 100 de milioane, daca va fi închisa acolo, se afla în top 10  tranzactii

la nivel european, la nivel de Estul Europei. Aici, cred ca  vedem o încetinire care e cumva normal legata de

cresterea dobânzilor.  Cred ca suntem aproape de plafon. Deja sunt estimari din partea  analistilor ca Rezerva

Federala va începe sa scada dobânzile începând cu  jumatatea a doua a anului. Sunt deja mesaje si la noi. Probabil

Banca  Centrala Europeana mai are înca doi-trei pasi de facut din punct de  vedere al cresterii dobânzilor în

Europa", a spus Hanga, la conferinta  "Top Tranzactii 2023: Piata de M&A încotro? Merge piata locala în  aceeasi

directie cu cea globala sau e contra curentului?".

În opinia acestuia, Banca Nationala s-a miscat mai repede, deja  semnalizeaza trendului de crestere a dobânzilor si

probabil va începe,  spre finalul anului, daca si inflatia scade, o discutie legata de  reducerea dobânzilor.

Presedintele BVB sustine ca, odata ce contextul va  deveni mai constructiv, o sa vedem o amplificare a activitatii

pe  piete.

"Cred ca Hidroelectrica va constitui un semnal foarte important legat de  piata româneasca, pentru ca, evident, la

dimensiunea asteptata, undeva  la 2 miliarde de euro, va fi de departe cea mai mare tranzactie din  Europa din

2023, la cifrele pe care le vedem acum. Deci, da, sunt  lucruri care ne pun pe harta si cred ca ne pun pe harta

într-un context  în care, daca ne uitam la România, suntem în anul 2023, suntem la  aproape 35 de ani dupa

schimbarea prin care am trecut, dupa intrarea în  economia de piata, multe dintre companiile mari românesti au

fost  înfiintate în anii '90, au acum 20-25 de ani de istorie. Au fost  înfiintate atunci de oameni care aveau probabil

30-40 de ani, care se  apropie acum de transferul puterii, de primul schimb de generatii si  cred ca aceasta e o

perioada interesanta si pentru industria de private  equity si pentru Bursa de Valori Bucuresti, pentru ca Bursa

poate sa  constituie o solutie pentru mersul înainte al companiilor românesti.  Deci, cred ca trecem printr-o

perioada interesanta. Vom trece printr-o  perioada interesanta", este de parere Hanga.
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